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N O R R M A L M S   
S T A D S D E L S N Ä M N D  
 

    SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  Sid. 1-34                         
    Sammanträdesdatum 2007-02-15      §§   1-26  
__________________________________________________________________________________ 
Plats och tid   Lilla Adolf Fredriks skola, Dalagatan 18, kl. 18.30-19.15   
 
Ledamöter   Hanna Broberg (m), ordförande  
    Jan Valeskog (s), vice ordförande 
    Anders Blom (m)  
    Petra Gardos (m) 
    Johanna Jämstorp (kd)  
    Lars Arell (s) 
    Barbro Gåije (s) 
    Hans Enroth (v) 
    Tara Twana (s) 
    Yildiz Kafkas (mp)      
       
Som ledamöter tjänst- Gunilla Nordin (m) 
görande ersättare  Pia Larsson (m) 
    Anders Thuresson (m) 
 
Ersättare   Boris Doslic (c)  
    Caroline Dahlbom (s)  
    Carolina Gómez Lagerlöf (s)  
    Jonas Morian (s) 
    Andreas Nilsson (s) 
    Berit Vikner (v)  
     
Anmält förhinder  Ulf Linder (m) 
    Fredrik Liljeqvist (m)  
    Peter Sikström (fp) 
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    Veronica Nordström (m) 
    Lisen Stålberg Olmert (m) 
    Amelie Tarschys Ingre (fp) 
    Ylva Sjöstrand (mp) 
      
I tjänsten närvarande Ylva Tengblad, Yngve Lindström, Ann-Charlotte Nilsson, Margareta 

Forsslund, Annette Luengo, Mona Lindgren, Gunilla Schedin  
 
Utses att justera  Hanna Broberg (m) och Barbro Gåije (s)   
 
Justeringens plats   Tulegatan 13, 2007-02-22     
 
Underskrifter    
     
    Gunilla Schedin 
    sekreterare 
 
     
    Hanna Broberg (m)   Barbro Gåije (s)  
    ordförande    justerare 
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§ 1 
Frågor och synpunkter från allmänheten 
 
Inga frågor eller synpunkter framfördes. 
 
 
  ___________________________ 
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§ 2 
Val av justerare samt anmälan av protokollsjustering  
 
Ledamoten Barbro Gåije (s) valdes att jämte ordföranden Hanna Broberg (m) justera dagens protokoll. 
Justeringen äger rum den 22 februari 2007.  
 
Anmäldes att protokoll fört vid sammanträdet den 25 januari 2007 justerats den 30 januari.  
 
 
  ___________________________  
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§ 3 
Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning 
 
Ledamoten Lars Arell (s) anmälde en skrivelse angående möjligheten för föräldrar att ansöka om 
förskoleplats redan när barnet är nyfött.  
 
Ledamoten Barbro Gåije (s) anmälde en fråga angående en temadag om utsatta barn som anordnas av 
länsstyrelsen i Stockholms län.  
 
Dagordningen fastställdes.  
 
 
  __________________________  
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§ 4  
Anmälan av inkomna medborgarförslag  
Diarienummer 013-53/2007  
 
Ett förslag om att tillåta spel med klubbor på isbanan i Vasaparken vissa tider samt att ordna en del 
”kringaktiviteter” anmäldes. 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Medborgarförslaget överlämnas till stadsdelsförvaltningen för besvarande i  enlighet 
med stadsdelsnämndens tidigare beslut i frågan.    
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att medborgarförslaget skulle överlämnas till 
stadsdelsförvaltningen för besvarande. 
 
 
  ___________________________  
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§ 5 
Anmälan av inkomna medborgarförslag  
Diarienummer 013-43/2007  
 
Ett förslag om att tillåta spel med klubbor på isbanan i Vasaparken vissa tider anmäldes. 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Medborgarförslaget överlämnas till stadsdelsförvaltningen för besvarande i  enlighet 
med stadsdelsnämndens tidigare beslut i frågan.     
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att medborgarförslaget skulle överlämnas till 
stadsdelsförvaltningen för besvarande. 
 
 
  _________________________  
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§ 6  
Anmälan av inkomna medborgarförslag  
Diarienummer 013-81/2007  
 
Ett förslag om att se till att förbudet mot att använda klubbor på isbanan i Vasaparken efterlevs 
anmäldes. 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Medborgarförslaget överlämnas till stadsdelsförvaltningen för besvarande i enlighet 
med stadsdelsnämndens tidigare beslut i frågan.     
 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att medborgarförslaget skulle överlämnas till 
stadsdelsförvaltningen för besvarande. 
 
 
  _________________________  
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§ 7 
Bordlagt ärende 
Rektorstillsättningen i Johannes skola – svar på skrivelse från ledamoten Yildiz Kafkas (mp)  
Diarienummer 202-1020/2006  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Skrivelsen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  
 
Ledamoten Yildiz Kafkas (mp) anmälde ett särskilt uttalande.  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 10 januari 2007.  
 
Yildiz Kafkas (mp) har inkommit med en skrivelse angående rektorstillsättningen i Johannesskolan.  

 
Förvaltningen anser att den nyanställda rektorn har de kunskaper, erfarenheter och egenskaper som är 
relevanta för uppdraget som rektor för Johannes skola. Förvaltningen anser inte att det är aktuellt att 
ompröva tillsättingsbeslutet.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
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Särskilt uttalande  
Ledamoten Yildiz Kafkas (mp) lämnade följande särskilda uttalande:  
 

Förvaltningens svar till de frågor som ställdes av Miljöpartiet de Gröna i en skrivelse är 
på inget sätt tillfredställande. Konkreta frågor besvaras väldigt övergripande, utan att 
egentligen ge svar på den grundläggande frågan, nämligen om det fanns bättre meriterade 
sökanden till tjänsten än den som anställdes.  
 
I föräldragruppens brev som skickades till nämndens ledamöter påstås bl.a. att 
förvaltningen vid tillsättningen ”gått förbi sökanden med rektorsutbildning och erfarenhet 
till förmån för en sökande med förskolekompetens som inte kan tas tillvara i den nya 
fristående grundskolan”.  Förvaltningen i sitt svar redovisar inte skälet till sitt ställnings-
tagande som är beklagligt. Samtidigt är ärendet redan beslutat i delegation. Det innebär 
att nämnden har ingen laglig möjlighet  
 
     Forts. 
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Forts. § 7  
 

att ta tillbaka ett ärende som beslutades av tjänstemannadelegationen. Det skulle vara 
möjligt om det formella beslutet ännu inte hade tagits. 
 
En ändring i delegationsordningen skulle möjliggöra att framtida beslut om 
rektorstillsättningar sker i nämnden, men eftersom grundskolan nu flyttas  
över till central nämnd är vår förhoppning att politikerna på central nivå fortsättningsvis 
kommer att bli mer uppmärksamma vid tillsättning av rektorer. 

 
 
 
  ___________________________  
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§ 8  
Loppmarknad i Vasaparken – svar på medborgarförslag  
Diarienummer 013-9/2007  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

1. Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.  
 
2. Tjänsteutlåtandet överlämnas till trafiknämnden.  

 
Ledamoten Yildiz Kafkas (mp) reserverade sig mot beslutet.  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 31 januari 2007. 
 
Nilla Lundin har inkommit med ett medborgarförslag där hon föreslår att det ska bli möjligt att hyra 
platser för försäljning i exempelvis Vasaparken eller på Falugatan.  

 
Det finns redan idag försäljningsplatser för tillfällig torghandel att hyra på flera ställen i Vasastan. 
Förvaltningen anser därför inte att man bör upplåta mark för loppmarknad eller liknande i Vasaparken. 
Det är emellertid trafiknämnden som har ansvaret för markupplåtelser sedan årsskiftet, varför 
förvaltningen föreslår att tjänsteutlåtandet överlämnas till trafiknämnden.  
 
Förslag till beslut  
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Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet  
med stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
Ledamoten Yildiz Kafkas (mp) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att stadsdelsnämnden 
skulle besluta i enlighet med detta.  
 
Beslutsgång  
Ordföranden Hanna Broberg (m) ställde förslagen mot varandra och fann att stadsdelsnämnden hade 
beslutat i enlighet med ordförandens förslag. 
 
Reservation  
Ledamoten Yildiz Kafkas (mp) ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat följande:  
 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att undersöka möjligheterna till en plats där enskilda kan 
hyra plats för försäljning av begagnade ting, kläder, böcker  
m.m., till exempel Falugatan eller Vanadisvägens mittparti mellan korsningen 
Norrtullsgatan och Vanadisplan. 

      Forts.  
 
Forts. § 8  
 

2. Stadsdelsnämnden rekommenderar trafiknämnden den ur lokal synvinkel bästa 
lokaliseringen för en loppmarknad. 

  
3. Stadsdelsnämnden anför därutöver följande: 
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I många andra större städer utgör veckovis återkommande utomhusloppmarknader ett roligt 
och trevligt inslag i stadsbilden. I delar av Stockholms innerstad, t.ex. runtomkring 
Odenplan finns inga sådana loppmarknader. En återkommande loppmarknad, till exempel 
varje söndag förmiddag mellan april och oktober, i en annars ganska livlös del av staden 
lockar till sig folk och skapar trivsel för såväl boende som besökare. Att upplåta parker eller 
grönområden till detta är inte lämpligt då dessa redan har ett trivselvärde och då de riskerar 
att utsättas för onödigt slitage. En bättre vald plats skulle kunna vara Vanadisvägens 
mittparti mellan korsningen Norrtullsgatan och Vanadisplan eller som det föreslås i 
medborgarförslaget vid Falugatan. Inspiration skulle kunna tas från Lund där  
man betalar en mindre avgift i parkeringsmätarna för att hyra en plats på Södra Esplanaden 
om söndagsförmiddagarna.   
 
Eftersom det numera är trafikkontoret /nämnden som hanterar markupplåtelseärenden 
överlämnas detta yrkande till trafikkontoret/nämnden tillsammans med medborgarförslaget.   
 

 
  ____________________________  
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§ 9  
Inför nolltaxa vid uthyrning av lokaler till pensionärsföreningar – svar på medborgarförslag  
Diarienummer 013-906/2006  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

1. Ärendet återremitteras.  
 
2. Stadsdelsförvaltningen får i uppdrag att bredda översynen av lokaler 

för uthyrning och närmare utreda olika föreningars lokalbehov.  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 5 februari 2007.  
 
Maj Söör har inkommit med ett medborgarförslag där hon föreslår att nolltaxa skall införas vid 
uthyrning av lokal för medlemsmöten för frivilligorganisationerna som samlar pensionärer till 
information och underhållning.  
 
Förvaltningen har uppdaterat den förteckning över lokaler inom äldreomsorgen som kan hyras. 
Pensionärsföreningar, handikapporganisationer och ideella föreningar har kraftigt subventionerade 
timpriser, 50 – 200 kr/h. För att kunna fortsätta stödja pensionärsföreningar och 
handikapporganisationer föreslår förvaltningen oförändrat timpris till dessa men att övriga föreningar 
får det högre timpris som föreslogs av förvaltningen 2003.    
 
Förslag till beslut  
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Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att ärendet skulle återremitteras.  
 
 
  ____________________________  
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§ 10  
Verksamhetsberättelse och bokslut för år 2006  
Diarienummer 102-65/2007 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

1. Verksamhetsberättelsen godkänns. 
 
2. Stadsdelsnämnden begär ombudgetering av 0,6 mnkr avseende utbyggnadsmedel för 

gruppbostad vid Norra Bantorget. 
 
3. Stadsdelsnämnden begär ombudgetering av 0,2 mnkr avseende stimulansbidrag för 

utbyggnad inom förskola. 
 
4. Stadsdelsnämnden begär ombudgetering av 0,3 mnkr avseende investeringar. 
 
5. Birkastans hemtjänst avvecklas som resultatenhet fr.o.m. 2007. 

 
Vice ordföranden Jan Valeskog (s) anmälde ett särskilt uttalande från socialdemokraterna.  
 Ledamoten Yildiz Kafkas (mp) anmälde ett särskilt uttalande.  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 2 februari 2007.  
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Verksamhetsberättelsen är en redovisning av hur stadsdelsnämnden har uppnått kommunfullmäktiges 
mål och prioriterad inriktning utifrån fastställd budget. 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
Särskilda uttalanden  
Vice ordföranden Jan Valeskog m.fl. (s) lämnade följande särskilda uttalande:   
 

Det är positivt att se att verksamheten väl har uppfyllt målen och att kvaliteten  
i verksamheterna har ökat även under det sista året under förra mandatperioden. 
Verksamheten har också utvecklats och förbättrats på de flesta områden. För att 
åstadkomma detta har krävts både kompetent personal och ledning samt goda resurser. 
Bokslutet är tillfredsställande och särskilt viktiga målsättningar som att minska 
barngruppernas storlek med i genomsnitt 2 barn per grupp och upprätthållande av hög 
omsorg inom äldreomsorgen har kunnat erbjudas. 
 

      Forts.  
 

 
Forts. § 10  

 
Vi ser nu stora risker för att denna goda utveckling kommer att vända åt andra hållet, att 
en försämring är förestående. Resurser motsvarande 15 tjänster plockas bort från 
äldreomsorgen fast en ambitionshöjning mot bakgrund av stadens goda ekonomi istället 
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borde vara rimlig att åstadkomma. Utbudet av barn- och ungdomars fritidsverksamhet på 
Norrmalm riskerar nu bli sämst i  
hela Stockholm. Det drog- och brottsförebyggande arbetet samt det övergripande 
samarbetet mellan skolorna och socialtjänst kommer att försämras med borttagande av 
skolorna från stadsdelsnämndernas ansvarsområden. Skattesänkningarna gör att vård- 
och omsorgspersonal riskerar bli övertaliga. Vi gläds åt den positiva 
verksamhetsberättelsen men oroas starkt av de kommande åren med borgerligt styre i 
staden. 

 
Ledamoten Yildiz Kafkas (mp) lämnade följande särskilda uttalande:  
 

Det är positivt att se att verksamheten väl har uppfyllt målen och att kvaliteten  
i verksamheterna har ökat även under det sista året under förra mandatperioden. 
Verksamheten har också utvecklats och förbättrats på de flesta områden. För att 
åstadkomma detta har krävts både kompetent personal och ledning samt goda resurser. 
Bokslutet är tillfredsställande och särskilt viktiga målsättningar som att minska 
barngruppernas storlek med i genomsnitt 2 barn per grupp och upprätthållande av hög 
omsorg inom äldreomsorgen har kunnat erbjudas. 

 
Vi ser nu stora risker för att denna goda utveckling kommer att vända åt andra hållet, att 
en försämring är förestående. Resurser motsvarande 15 tjänster plockas bort från 
äldreomsorgen fast en ambitionshöjning mot bakgrund av stadens goda ekonomi istället 
borde vara rimlig att åstadkomma. Utbudet av barn- och ungdomars fritidsverksamhet på 
Norrmalm riskerar nu bli sämst i  
hela Stockholm. Det drog- och brottsförebyggande arbetet samt det övergripande 
samarbetet mellan skolorna och socialtjänst kommer att försämras med borttagande av 
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skolorna från stadsdelsnämndernas ansvarsområden. Skattesänkningarna gör att vård- 
och omsorgspersonal riskerar bli övertaliga. 
 
 

  __________________________  
 
Denna paragraf förklarades omedelbart justerad.  
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§ 11 
Kvalitetsgarantier för år 2007  
Diarienummer 012-1004/2006  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

Enheternas kvalitetsgarantier för år 2007 godkänns.  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 24 januari 2007.  
 
Samtliga enheter ska i sina lokala verksamhetsplaner ange s.k. åtaganden. De enheter, vars verksamhet 
riktar sig direkt till brukarna, ska sammanställa dessa åtaganden i en kvalitetsgaranti.  
 
Genom kvalitetsgarantin får brukarna veta vilken service och omsorg de kan förvänta sig av 
verksamheten och hur man rättar till brister om enheten inte lever upp till sina åtaganden. 
Kvalitetsgarantierna ska också innehålla upplysningar om hur och till vem brukaren kan framföra sina 
synpunkter och klagomål och hur man kan få mer information om enheten och dess verksamhet.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
 
  ___________________________ 
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§ 12 
Utbyggnad av förskoleverksamheten med en avdelning på Vegagatan 4 och en på Frejgatan 61 – 
genomförandeärende 
Diarienummer 303-75/2007  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

1. Stadsdelsnämnden godkänner att förskolan på Vegagatan 4 byggs ut med  
en avdelning genom att hyra och anpassa nya lokaler till förskoleverksamhet. 

 
2. Stadsdelsnämnden godkänner att förskolan på Frejgatan 61 utökas med en avdelning 

genom att förskolans befintliga lokaler omdisponeras. 
 

3. Stadsdelsnämnden hemställer om stimulansbidrag på 400 000 kronor för Vegagatan 4 
i tertialrapport 1. 

 
4. Stadsdelsnämnden hemställer om stimulansbidrag på 400 000 kronor för Frejgatan 61 

i tertialrapport 1. 
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 14 februari 2007.  
 
Antalet barn i åldern 1-5 år ökar på Norrmalm och många familjer önskar plats inom den kommunala 
barnomsorgen. Förvaltningen arbetar därför intensivt för få fram nya förskoleplatser. Genom inhyrning 
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av en ny lokal och omdisponering av befintliga förskolelokaler kan två nya avdelningar med plats för 
ca 25 barn öppna under mars 2007. 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
 
  __________________________  
 
Denna paragraf förklarades omedelbart justerad.  
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§ 13  
Redovisning av enkätundersökning om beslutsunderlagens kvalitet 
Diarienummer 012-66/2007 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Redovisningen godkänns.  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 29 januari 2007.  
 
Stadsdelsförvaltningen genomförde i slutet av förra året en enkätundersökning riktad till ledamöter och 
ersättare i Norrmalms stadsdelsnämnd om kvaliteten på de beslutsunderlag (tjänsteutlåtanden) som 
föreläggs nämnden. Syftet med undersökningen var att få veta hur politikerna uppfattar såväl det 
faktamässiga innehållet som den språkliga utformningen. 

 
Resultatet av enkätundersökningen visar att de förtroendevalda rent allmänt är nöjda med kvaliteten på 
beslutsunderlagen och tycker att de har en tydlig struktur och innehåller tillräcklig information för att 
kunna fatta väl underbyggda beslut. Flertalet anser att beslutsunderlagen varken präglas av krångliga 
facktermer eller är svåra att förstå på grund av ett byråkratiskt språk. Förvaltningen avser att 
genomföra en förnyad enkätundersökning om  
ett par år för att få en bild av den nuvarande nämndens uppfattning.  
 
Förslag till beslut  
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Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
 
  ____________________________  
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§ 14  
Mottagande av testamenterade medel till äldrepsykiatrin  
Diarienummer 199-67/2007  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Stadsdelsnämnden godkänner mottagandet av de testamenterade medlen till 
 äldrepsykiatrin.  
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 30 januari 2007.  
 
En i november 2006 avliden person har i sitt testamente förordnat att delar av hennes kvarlåtenskap 
ska gå till dagverksamheten Mimer och till äldrepsykiatrin vid Norrmalms stadsdelsförvaltning. 
Sammanlagt rör det sig om ca 36 tkr.  
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner mottagandet av de testamenterade medlen, 
som kommer att användas för att ge de som deltar i Mimers dagverksamhet och de boende på Idun och 
Sagahemmet möjlighet till någon form av social aktivitet, t.ex. i form av en utflykt eller någon kortare 
resa. 
 
 
  ___________________________ 
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§ 15  
Bordlagt ärende 
Miljöbedömning för snöhantering och snöbortforsling – svar på remiss från trafikkontoret 
Diarienummer 300-951/2006 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  
 
Ledamoten Yildiz Kafkas (mp) reserverade sig mot beslutet. 
 
Ärendet  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 18 december 2006. 
 
Trafikkontoret har genomfört ett flertal utredningar om framtida alternativ för snöhantering  
i Stockholm. Utredningarna har sammanställts i en rapport som remitterats till Norrmalms 
stadsdelsnämnd för besvarande senast 1 mars 2007.   
 
Förvaltningen kan inte på kort sikt se ett realistiskt alternativ till dagens snötippning, då staden enligt 
lagen om gaturenhållning ska tillgodose krav på framkomlighet och trafiksäkerhet genom att hålla 
gatorna fria från snö. Förvaltningen anser emellertid att staden bör fortsätta utreda möjligheten att 
tillvarata snö som en resurs för kylaproduktion och därmed 
få en bättre resursanvändning. 
 
Förslag till beslut  
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Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet  
med stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
Ledamoten Yildiz Kafkas (mp) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att stadsdelsnämnden 
skulle besluta i enlighet med detta.  
 
Beslutsgång  
Ordföranden Hanna Broberg (m) ställde förslagen mot varandra och fann att stadsdelsnämnden hade 
beslutat i enlighet med ordförandens förslag.  
 
Reservation  
Ledamoten Yildiz Kafkas (mp) ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat följande:  
 

Stadsdelsförvaltningens förslag bifalls delvis.   
 

      Forts.  
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Forts. § 15  
 

Stadsdelsnämnden förordar en kombination av stora och mindre landdeponier/ 
snökylalager, alternativ 2 som utgångspunkt. 

 
  Stadsdelsnämnden uttalar att det inte är acceptabelt med fortsatt tippning av förorenad snö 

i Riddarfjärden eller saltsjövikarna. 
 
  Stadsdelsnämnden uttalar att utredningen bör kompletteras med mer konkreta ekonomiska 

analyser.  
 
  Stadsdelsnämnden beslutar att undersöka möjligheten för samfinansiering av kostnaderna 

för kyllager och kylproduktion av snö, t.ex. med landstinget och större sjukhusen i 
privat regi. 

 
 Stadsdelsnämnden anför därutöver följande:  
 
Det är med tanke på föroreningshalten i snömassorna inte acceptabelt med fortsatt tippning 
av förorenad snö i Riddarfjärden eller saltsjövikarna. Det måste gälla både snö från 
innerstaden och snö från kranskommunerna.  
 
Efter lång tid har nu äntligen ett arbete med att hitta alternativ, med miljömiljardens hjälp, 
kommit igång. Detta bör slutföras med den tydliga ambitionen  
att uppnå gällande regler och inte dumpning i sjöar och vattendrag. Ett större kyllager i 
bergrum i Värtan där det även kan utvinnas fjärrkyla vore en modern lösning där staden 
använder snön som resurs. Detta kan med fördel kombineras med ett antal mindre 
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landdeponier/snökylalager. Kostnaderna för snölagring och fjärrkyla kan samfinansieras av 
kommunen, landstinget och övriga tänkbara finansiärer såsom privata sjukhus och aktörer 
inom livsmedelsindustrin. Det är viktigt att en bättre ekonomisk analys görs av det 
förslaget.  
 
Vi kan konstatera att den nuvarande ordningen med att tippa förorenad snö i sjön inte är 
acceptabel och måste upphöra. För närvarande dumpas den förorenade snön vid fyra 
snötippar inom staden. Detta definieras som ”dumpning av avfall inom Sveriges 
sjöterritorium”, och är förbjudet enligt 15 kap. § 31 miljöbalken. För att uppnå en hållbar 
lösning i frågan bör arbetet med att använda snön i fjärrkylproduktion intensifieras, inte 
minst för att minska klimatpåverkan. 
 
Det finns redan nu tillgänglig beprövad teknik att få fjärrkyla genom lagrad snö, t.ex. den 
s.k. Sundsvallsmodellen, där man använder kyla från lagrad snö för Sundsvalls lasarett. Det 
finns för övrigt företag och myndigheter som söker statliga investeringspengar för att bygga 
snökylalager för produktion av fjärrkyla. Som exempel kan nämnas att AB Fortum Värme 
samägt med Stockholms kommun sökt  
 

      Forts. 
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Forts. § 15  
 

investeringsbidrag i syfte att ”…möta efterfrågan på fjärrkyla i det lokala fjärrvärmenätet i 
Älvsjö uppföra en anläggning som möjliggör att snö kan nyttjas för att producera kyla. 
Totalt kommer ca 5 % av årlig energi för fjärrkylanätet i Älvsjö att produceras via 
snölagret”.  
 
På samma sätt har Norrbottens läns landsting sökt investeringsbidrag via KLIMP för 
säsongslagring av snö för kylning sommartid av sjukhus .  
 
Ett annat föredömligt exempel är initiativet som togs av trafikkontoret tillsammans med 
Stockholms hamnar med hjälp av miljömiljarden för att använda bergrum för snölagring för 
fjärrkyla. KTH är med och utvecklar projektet. Det behövs provkörningar av tekniken men 
i Värtan finns bergrum och avståndet från många delar av innerstan till Värtan är inte 
särskilt mycket längre än till Norrmälarstrand eller Nybroviken, därför anser vi att 
trafikkontorets oro över de negativa avståndsdelarna med det alternativet är överdrivna och 
projektet bör definitivt utvecklas. 
 

Sammanfattningsvis bör man i första hand använda snön till att göra fjärrkyla 
av, i gamla bergrum, t.ex. i Värtan. Det finns en ökande efterfrågan på 
fjärrkyla i staden och det finns teknik för att genomföra det. 
 
I andra hand så behövs ett antal snötippar runt om i staden. Eftersom snötippar faller under 
lagen om avfallshantering, så måste tipparna iordningställas på speciella sätt, d.v.s. marken 
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under tippen måste tätas, smältvattnet måste rinna  
neri fångdammar för sedimentering och rening innan det får släppas vidare någonstans. 
Detta leder i sin tur till att stadens snötippar kommer att bli några  
få men stora anläggningar. Man kommer inte att anse att staden har råd med många små 
tippar som ska uppfylla gällande lagkrav. Därför är det viktigt att redan i början söka 
samfinansieringsmöjligheter, där de berörda privata företagen och offentliga sektorn 
(kommun, lansting, stat) bär kostnaderna gemensamt. 
 
Det är också viktigt var landdeponierna lokaliseras. Utefter trafiklederna finns  
ofta områden som kan vara gröna på kartan men som består av öppna gräsytor, våldsamt 
bullerstörda och utan egentligen biologiska eller rekreativa värden. Lägger man dessa 
tippar/landdeponier där, så kan i alla fall den delen av trafiklederna få rening av inte bara 
snön utan regnvatten sommartid, som rinner från trafikleden ner till snötippen. När det 
gäller snömängder vid hårdtrafikerade trafikleder är det rimligt att Vägverket i vissa fall bör 
vara medfinansiär. 
 
De stadsdelsnämnder som får sådana här "fasta" snötippar föreslagna inom sitt område, bör 
försöka få någon form av kompensation för att man "ställer upp" för  
 

      Forts. 
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Forts. § 15  

 
att lösa övriga stadens snöhanteringsproblem. I dag tippar Solna, Sundbyberg  
och till och med Värmdö sin snö i Stockholms ström. Detta bör ändras och varje kommun 
får ta sitt ansvar att lösa problemet antingen på egen hand eller genom ekonomiskt 
samarbete. 
 
I tredje hand, behövs ett antal reservsnötippsområden, för att även kunna klara mycket 
snörika vintrar, såsom julen år 2000, då det kom 70 cm snö på ett dygn. Även här är det 
noga med att se till att inga större biologiska eller rekreativa värden går förlorade. 
 
Viktigt är att tänka på att det inte finns en patentlösning utan att alla stegen ovan 
tillsammans utgör lösningen. Alternativ 2 i trafikkontorets förslag kan tas som 
utgångspunkt för vidare utveckling av framtida snöhanteringen i Stockholm. 

 
Vi håller med stadsmiljöavdelningens resonemang i tjänsteutlåtandet om vikten av 
framkomligheten i trafiken samt fortsätta arbeta med miljöanpassade transporter, ställa 
miljökrav på de arbetsmaskiner och fordon staden upphandlar. Däremot står inte 
uppförande av snökylalager, utveckla och modernisera dagens snöhantering och ställa 
miljökrav på stadens arbetsmaskiner och fordon mot varandra. Även  
om stadens alla fordon upphandlas med hårda miljökrav kommer vi inte ifrån verkligheten 
att många externa fordon - som är fler i antal än stadens egna – passerar Stockholm dygnet 
runt och leder till stark förorening av snön. Därför bör arbetet med att utveckla produktion 
av kyla genom snö samt bättre rening av smältvatten intensifieras. 
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  ___________________________  
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§ 16  
Yttrande till länsstyrelsen med anledning av uppföljning av kritik / tillsyn av Riddargården 
Diarienummer 504-1009/2006 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  
 
Ledamoten Yildiz Kafkas (mp) reserverade sig mot beslutet.  
 
Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 5 februari 2007.  
 
Länsstyrelsen genomförde i november 2006 ett oanmält tillsynsbesök på Riddargårdens 
vård- och omsorgsboende. Länsstyrelsen riktar kritik mot Norrmalms stadsdelsnämnd för brister i de 
boendes trygghet och säkerhet i omvårdnaden både dag- och nattetid samt brister 
i individuella och gemensamma aktiviteter för att skapa en meningsfull tillvaro under dagen. 
Länsstyrelsen riktar även kritik mot att personalen inte anser sig få stöd från en närvarande ledning och 
begär yttrande om vilka åtgärder stadsdelsnämnden ämnar vidta för att komma tillrätta med bristerna.  
 
Stadsdelsförvaltningen redovisar här de åtgärder som kommer att vidtas eller redan vidtagits med 
anledning av länsstyrelsens kritik.  
 
Förslag till beslut  
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Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
Ledamoten Yildiz Kafkas (mp) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att stadsdelsnämnden 
skulle besluta i enlighet med detta.  
 
Beslutsgång  
Ordföranden Hanna Broberg (m) ställde förslagen mot varandra och fann att stadsdelsnämnden hade 
beslutat i enlighet med ordförandens förslag. 
 
Reservation  
Ledamoten Yildiz Kafkas (mp) ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat följande:  

 
1.    Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att:  
- ta fram en uppföljningsplan för att garantera verksamhetens kvalité i Riddargårdens 

vård- och omsorgsverksamhet 
      Forts. 
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Forts. § 16  

- rapportera uppföljningen till nämnden var tredje månad 
-  öka antal fastanställd personal 
-  förbättra utbildningen till vikarier 
-  effektivisera planeringen av dagverksamheten 
 
2.   Stadsdelsnämnden anför därutöver följande: 
 
Efter sin tillsyn riktar länsstyrelsen delvis skarp kritik mot Riddargårdens vård- och 
omsorgsboende. Kritiken bör tas på största allvar och verksamhetens kvalité garanteras 
genom en uppföljningsplan med återkommande rapportering till nämnden, förslagsvis var 
tredje månad.  
 
 
  __________________________  

 



A
B
C
D
E 

 
 
N O R R M A L M S   
S T A D S D E L S N Ä M N D  
 

    SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  Sid. 1-34                         
    Sammanträdesdatum 2007-02-15      §§   1-26  
__________________________________________________________________________________ 
 
 
§ 17  
Alkoholservering i restaurang Solidaritet – svar på remiss från socialtjänstförvaltningen  
Diarienummer 309-64/2007  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 

Ansökan om serveringstillstånd inomhus och utomhus mellan klockan  
11.00 och 05.00  tillstyrks. 

 
Ledamoten Hans Enroth (v) reserverade sig mot beslutet.  
 
Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 30 januari 2007. 
 
Restaurang Solidaritet ansöker om serveringstillstånd inomhus och utomhus mellan 11.00 och 05.00. 
Ansökan avser omprövning efter prövotid. Förvaltningen föreslår att ansökan tillstyrks. 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 
stadsdelsförvaltningens förslag.  
 
Ledamoten Hans Enroth (v) föreslog att ansökan skulle avstyrkas.  
 
Beslutsgång  
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Ordföranden Hanna Broberg (m) ställde förslagen mot varandra och fann att stadsdels-nämnden hade 
beslutat i enlighet med ordförandens förslag.  
 
Reservation  
Ledamoten Hans Enroth (v) ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att avstyrka ansökan.  
 
 
  ___________________________  
 
 
    



A
B
C
D
E 

 
 
N O R R M A L M S   
S T A D S D E L S N Ä M N D  
 

    SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  Sid. 1-34                         
    Sammanträdesdatum 2007-02-15      §§   1-26  
__________________________________________________________________________________ 
 
 
§ 18  
Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 
 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Anmälan godkänns.  
 
Protokoll fört vid sammanträde i stadsdelsnämndens pensionärsråd den 12 februari 2007 anmäldes.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle godkänna anmälan.   
 
 
  ____________________________   
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§ 19  
Anmälan av protokoll från Norrmalms handikappråd  
 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Anmälan godkänns.  
 
Protokoll fört vid sammanträde i Norrmalms handikappråd den 31 januari 2007 anmäldes.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle godkänna anmälan.   
 
 
  ____________________________  
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§ 20  
Beslut fattade enligt delegation  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Anmälan godkänns.  
 
Följande beslut anmäldes:  
 
Av avdelningschefen Yngve Lindström tillstyrkta ansökningar om alkoholserverings-  
tillstånd.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle godkänna anmälan.   
 
 
  ___________________________   
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§ 21 
Inkomna / upprättade handlingar  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Anmälan godkänns.  
 
Följande inkomna / upprättade handlingar anmäldes: 
 
1. Beslut från länsstyrelsen i Stockholms län med anledning av brister i dokumantationen under 

genomförandet av beslutad insats i ett enskilt ärende. Diarienummer 501-828/2006. 
 
2. Beslut från länsstyrelsen i Stockholms län om tillstånd för Ungstöd daglig verksamhet att bedriva 

enskild verksamhet. Diarienummer 505-926/2006.  
 
3. Reglemente med allmänna bestämmelser för Stockholms stads nämnder. Reglemente för 

stadsdelsnämnderna. Kommunfullmäktiges beslut den 11 december 2006.  
 
4. Verksamhetsberättelse från Navigatorcentrum Nord för år 2006. Diarienummer 503-42/2007.  
 
5. Skrivelse från Filadelfiakyrkan i Stockholm angående miljöstationen på Birkaplan. Diarienummer 

301-44/2007.  
 
6. Skrivelse från Ungdomens helnykterhetsförbund (UNF) angående brott mot alkohollagen. 

Diarienummer 309-48/2007.  
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7. Svar från trafikkontoret med anledning av medborgarförslag om att ordna ytterligare ett 

övergångsställe på Vasagatan. Diarienummer 013-835/2006.   
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Hanna Broberg (m) föreslog att stadsdelsnämnden skulle godkänna anmälan.   
 
 
  ____________________________  
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§ 22 
Övriga frågor  
 
• Ledamoten Lars Arell (s) anmälde en skrivelse angående möjligheten för föräldrar att ansöka om 

förskoleplats redan när barnet är nyfött. Diarienummer 402-99/2007.  
 
Stadsdelsnämndens beslut  
 
 Skrivelsen överlämnas till stadsdelsförvaltningen för beredning.  
 
• Ledamoten Barbro Gåije (s) informerade om en temadag ”Utsatta barn” som anordnas  

av länsstyrelsen i Stockholms län. Konferensen är kostnadsfri och äger rum den 9 mars 
på Ersta konferens & hotell. Anmälan om deltagande ska göras senast den 1 mars. Program 
kommer att skickas ut till samtliga ledamöter och ersättare. Anmälan kan göras till 
nämndsekreterare Gunilla Schedin.  

 
• Stadsdelsdirektören Ylva Tengblad informerade om att introduktionsprogrammet för 

stadsdelsnämndens ledamöter och ersättare för våren 2007 nu lagts fast. Programmet omfattar 
seminarier, teman i anslutning till stadsdelsnämndens ordinarie sammanträden samt en konferens.  

 
 
  ____________________________  
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